



camtel®

OPEN INTERNATIONAL CALL FOR TENDERS

N° **002** /AOIO/DG/CIPM/CAMTEL/2026 DU **26 MARS 2026**
FOR THE SUPPLY OF EQUIPMENT FOR THE DEPLOYMENT OF AIRPON FTTX POPs (LOT 1).

1- PURPOSE OF THE TENDER

As part of the modernization and expansion of its national telecommunications network, the Project Owner is launching a Tender for the supply of equipment for the deployment of FTTX airpon POPs (lot 1).

2- CONSISTENCY OF SERVICES

The services covered by this draft contract include:

- 06 OLT MA5800-X2 et SPARES PARTS ;
- 06 NE8000 M1D-B
- 06 NE8000 M6 ;
- 05 Mini OLT Cabinet SmartAXF01M500;
- 86 Hubbox FAT2811-SH-4-B ;
- 17 XBOX SSC2814-SX-3-A ;
- 898 SUBBOX FAT2810-SS-8-A;
- 328 ENDBOX FAT2810-SE-8-A;
- 32 MPO Distribution Cable (OLT to X Box);
- 141 MPO Distribution Cable (X Box to Hub Box);
- 1277 Single-Core Distribution Cable;
- 11235 Single-Core Drop Cable;
- 05 NCE-FAN License Expansion.

3- TRANCHES/ ALLOTMENT : (N/A)

4 – ESTIMATED COST

The estimated cost of the operation following the preliminary studies is one billion one hundred seventy-five million one hundred ninety-two thousand one hundred seventy-two (1,175,192,172) CFA francs, including all taxes.

5- DELIVERY TIME

The maximum period allowed by the Client for the delivery of the supplies covered by this tender is six (06) calendar months. This period starts from the date of notification of the service order to commence the work.

6– PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation in this tender is open to all internationally renowned companies specialized in the field.

7–FINANCING

The services covered by this Call for Tenders will be financed by CAMTEL's 2024 Budget under the budget allocation line: SP2/AB0003/VB0023/JBI068/BUF/23950008>>>PROJECT FOR THE DEVELOPMENT OF NEW SOLUTIONS FOR FIXED-LINE SERVICES.

8-SUBMISSION METHOD

The submission method chosen for this consultation is offline.

9-BID BOND

Each bidder must attach to their administrative documents, under penalty of rejection, a bid bond stamped at the current rate, issued by an approved financial institution, accompanied by the receipt of deposit issued by the Deposit and Consignment Fund and bearing the handwritten mention of the issuing institution, in the amount of Twenty-three million five hundred three thousand eight hundred forty-three (23,503,843) CFA francs and valid up to thirty (30) days beyond the original validity date of the bids. The absence of a bid bond issued by a first-class bank or a first-class financial institution authorized by the Ministry of Finance to issue bonds within the framework of public procurement will result in outright rejection of the bid. A bid bond provided but unrelated to the concerned tender is considered as not submitted.

The bid security submitted by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

10-CONSULTATION OF THE TENDER FILE

The physical file can be consulted at the Client's offices during working hours at the Directorate of Supplies and Heritage, Sub-Directorate of Supplies, located on the 6th floor, door 602 of the CAMTEL headquarters building, Tel. (237) 222-23-40-65, 222-23-70-53; Fax: (237) 222-23-03-03 from the publication of this notice.

It can also be consulted online on the COLEPS platform at the addresses <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>, on the ARMP website (www.armacm.cm).

11 - ACQUISITION OF THE TENDER DOCUMENT

The physical version of the tender document can be obtained from the Directorate of Procurement and Assets, Sub-Directorate of Procurement, Fixed Business Unit (Level 2 Procurement Service) located on the 6th floor, door 602 of the CAMTEL headquarters building, Tel. (237) 222-23-40-65, 222-23-70-53; Fax: (237) 222-23-03-03 from 8:30 AM to 3:30 PM, from the date of publication of this notice, upon payment of a non-refundable fee of four hundred and fifty thousand (450,000) FCFA for the DAO, payable to BICEC in one of the ARMP special allocation accounts (CAS).

It is also possible to obtain the electronic version of the DAO via free download at the addresses indicated above. However, submission by physical or electronic means is subject to the payment of the DAO purchase fees.

12- SUBMISSION OF OFFERS

Each offer must be written in French or English in seven (07) copies, including one (1) original and six (06) copies, marked as such, and must be submitted to the Directorate of Procurement and Heritage, Sub-Directorate of Procurement Business Unit Fixed (Procurement Service Level 2) located on the 6th floor, at door 602 of the CAMTEL headquarters building, or deposited against receipt at the above address, no later than **30 AVR 2020** at 1:00 PM local time, and must bear the following statement:

OPEN INTERNATIONAL CALL FOR TENDERS
N° 002/AOIO/DG/CIPM/CAMTEL/2026 DU 26 MARS 2026
**FOR THE SUPPLY OF EQUIPMENT FOR THE DEPLOYMENT OF AIRPON FTTX
POPS (LOT 1).**

« To be opened only during the counting session »

13 - SUBMITTABILITY OF BIDS

The administrative documents, technical offer, and financial offer must be placed in separate envelopes and submitted in a sealed package.

The following will be deemed inadmissible by the Project Owner:

- envelopes containing indications of the bidders' identities,
- envelopes received after the deadlines for submission,
- envelopes without an indication of the Tender Call identity,
- envelopes not complying with the submission method,
- failure to respect the number of copies specified in the RPAO or submission in copies only;

Any incomplete bid that does not comply with the requirements of the Tender Dossier will be declared inadmissible. Specifically, the absence of a bid security issued by a top-tier organization or financial institution authorized by the Minister in charge of finance to issue guarantees in the field of public procurement, or non-compliance with the templates for documents in the Tender Dossier, will result in the outright rejection of the bid without any recourse. A bid security submitted but unrelated to the relevant tender is considered as absent. The bid security presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

14 – OPENING OF THE BIDS

The opening of the bids will be done in a single session.

In any case, the opening of the administrative documents, technical proposals, and financial offers will take place on 30 AVR 2026 at 2:00 PM by the Internal Procurement Commission on the 2nd floor at the CAMTEL Headquarters.

Only the bidders may attend this opening session or be represented by a single duly authorized person of their choice, even in the case of a joint-venture.

Under penalty of rejection, the required documents in the administrative file must be submitted either as originals or as certified true copies by the issuing authority or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Tender Regulations. They must be dated no more than three (03) months from the original submission date of the bids or have been issued after the date of signature of the tender notice.

In the event of a missing or non-compliant document in the administrative file at the opening of the bids after a 48-hour period granted by the Commission, the offer will be rejected.

If a 48-hour deadline granted by the Commission is missed, the offer will be rejected.

15 – EVALUATION CRITERIA

The evaluation of the offers will be based on the following eliminatory and essential criteria:

15.1: Eliminatory criteria.

These include:

- Failure to provide the bid security at the time of bid opening;
- Failure to submit, within 48 hours, a document from the administrative file deemed non-compliant or missing at the time of bid opening (except for the bid security);

- False declarations, fraudulent maneuvers, or forgery of documents;
- Non-compliance with 4 out of 6 essential criteria;
- Absence of a brochure accompanied by the manufacturer's technical data sheets;
- Non-compliance with any of the major technical specifications indicated in the Supply Description of this tender dossier, if applicable;
- Non-compliance with 50% of the minor technical specifications indicated in the Supply Description of this tender dossier;
- Absence of supplier approval or authorization issued by the manufacturer, or absence of supplier approval or authorization issued by a distributor authorized by the manufacturer along with the approval of said distributor;
- The absence of a quantified unit price in the Financial Offer;
- The absence of the sworn statement of non-abandonment of services over the past three years;
- The absence of the submission letter;
- The absence of the integrity charter, dated and signed;
- The absence of the declaration of commitment to comply with environmental and social clauses, dated and signed.

15.2 Essential Criteria

The essential criteria for qualifying bidders will, for reference, cover:

- The presentation of the bid;
- The bidder's references;
- The warranty period;
- The delivery schedule (planning and timetable for performing related services);
- Financial capacity;
- Evidence of acceptance of the contract terms (The Special Administrative Clauses Booklet (CCAP) and the technical specifications initialed and signed on the last page);
- Annual turnover according to the certified financial statement or the statistical and tax declaration.

16 – AWARD

The Contracting Authority will award the contract to the bidder who has submitted an offer meeting the required technical and financial qualification criteria and whose offer is evaluated as the "lowest bid".

17 – MAXIMUM NUMBER OF LOTS (N/A)

18 – VALIDITY PERIOD OF OFFERS

Bidders remain bound by their offer for 90 days from the deadline set for the submission of offers.

19 – ADDITIONAL INFORMATION

Additional information can be obtained during office hours at the Procurement and Heritage Directorate, Procurement Sub-Directorate, Room 602 on the 6th floor of the headquarters building, or online on the COLEPS platform at <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>, or by any other electronic communication means indicated by the Contracting Authority.



camtel®

AVIS D'APPEL D'OFFRES INTERNATIONAL OUVERT

N° 00.2 /AOIO/DG/CIPM/CAMTEL/2026 DU 26 MARS 2026
POUR LA FOURNITURE DES ÉQUIPEMENTS POUR LE DÉPLOIEMENT DES POPS AIRPON FTTX
(LOT 1)

1 - OBJET DE L'APPEL D'OFFRES

Dans le cadre de la modernisation et de l'extension de son réseau national de télécommunications, Maître d'Ouvrage, lance un Appel d'Offres pour la fourniture des équipements pour le déploiement des POPS AIRPON FTTX (lot 1).

2- CONSISTANCE DES PRESTATIONS

Les prestations objet du présent projet de marché comprennent :

- 06 OLT MA5800-X2 et SPARES PARTS ;
- 06 NE8000 M1D-B
- 06 NE8000 M6 ;
- 05 Mini OLT Cabinet SmartAXF01M500;
- 86 Hubbox FAT2811-SH-4-B ;
- 17 XBOX SSC2814-SX-3-A ;
- 898 SUBBOX FAT2810-SS-8-A;
- 328 ENDBOX FAT2810-SE-8-A;
- 32 MPO Distribution Cable (OLT to X Box);
- 141 MPO Distribution Cable (X Box to Hub Box);
- 1277 Single-Core Distribution Cable;
- 11235 Single-Core Drop Cable;
- 05 NCE-FAN License Expansion.

3- TRANCHES/ ALLOTISSEMENT : (N/A)

4 – COUT PREVISIONNEL

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est d'**un milliard cent soixante quinze millions cent quatre vingt douze mille cent soixante douze (1 175 192 172) francs CFA** TTC.

5- DELAI DE LIVRAISON

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la livraison des fournitures objet du présent appel d'offres est de six (06) mois calendaires. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de démarrer les prestations.

6- PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation au présent appel d'offres est ouverte à toutes les entreprises de renommée internationale spécialisé dans le domaine.

7-FINANCEMENT

Les prestations objet du présent Appel d'Offres seront financées par le Budget de la CAMTEL de l'exercice 2024 sur la ligne d'imputation budgétaire :

SP2/AB0003/VB0023/JBI068/BUF/23950008>>>PROJET DEVELOPPEMENT DE NOUVELLES SOLUTIONS POUR LE FIXE.

8--MODE DE SOUMISSION

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est le mode hors ligne.

9--CAUTIONNEMENT DE SOUMISSION

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, sous peine de rejet, une caution de soumission timbrée au tarif en vigueur, émise par un établissement financier agréé, accompagné du récépissé de consignation délivrée par la Caisse de Dépôt et de Consignations et portant la mention manuscrite de l'établissement émetteur d'un montant de **Vingt-trois millions cinq cent trois mille huit cent quarante-trois (23 503 843) francs CFA** et valable jusqu'à **trente (30) jours** au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisée par le ministère chargé des finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

10--CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier physique peut être consulté dans les services du Maître d'Ouvrage aux heures ouvrables à la Direction des Approvisionnements et du Patrimoine, Sous-Direction des Approvisionnements sise au 6^{ème} étage, porte 602 de l'immeuble siège de la CAMTEL, Tél. (237) 222-23-40-65, 222-23-70-53 ; Fax : (237) 222-23-03-03 dès publication du présent avis.

Il peut également être consulté **en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>** sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm).

11 --ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

La version physique du dossier d'appel d'offres peut être obtenue auprès de la Direction des Approvisionnements et du Patrimoine, Sous-Direction des Approvisionnements Business Unit Fixe (Service des Approvisionnements niveau 2) sise au 6^{ème} étage, porte 602 de l'immeuble siège de la CAMTEL, Tél. (237) 222-23-40-65, 222-23-70-53 ; Fax : (237) 222-23-03-03 de 8h30 à 15h30, dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable *des frais d'achat du DAO* de **quatre cent cinquante mille (450 000) FCFA**, payable à la BICEC dans un des comptes d'affectation spéciale (CAS) ARMP.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du DAO par téléchargement gratuit aux adresses sus indiquées. Toutefois, la soumission par voie physique ou électronique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

12-- REMISE DES OFFRES

Chaque offre est rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires, dont un (1) original et six (06) copies, marquées comme telles, devra parvenir à la Direction des Approvisionnements et du Patrimoine, Sous-Direction des Approvisionnements Business Unit Fixe (Service des

Approvisionnements niveau 2) sise au 6^{ème} étage, à la porte 602 de l'immeuble siège de la CAMTEL ou être déposées contre récépissé à l'adresse sus indiquée, au plus tard le **30 AVR 2026** à **13H** heure locale et devra porter la mention suivante :

AVIS D'APPEL D'OFFRES INTERNATIONAL OUVERT
N° 002 / AOIO/DG/CIPM/CAMTEL/2026 DU 26 MARS 2026
POUR LA FOURNITURE DES EQUIPEMENTS POUR LE DEPLOIEMENT DES
POPS AIRPON FTTX (LOT 1)
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

13 - RECEVABILITE DES PLIS

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires,
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt.
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- les plis non-conformes au mode de soumission
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière de première catégorie agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14 – OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des plis se fait en un temps.

En tout état de cause, l'ouverture des pièces administratives, des offres techniques *et financières* aura lieu le **30 AVR 2026** à 14 heures par la Commission Interne de Passation des Marchés au 2^{ème} étage sise au Siège CAMTEL.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.

15 – CRITERES D'EVALUATION

L'évaluation des offres se fera selon les critères éliminatoires et essentiels ci-après :

15.1 : critères éliminatoires.

Il s'agit notamment :

- De l'absence du cautionnement de soumission à l'ouverture des plis ;
- De la non -production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission) ;
- Des fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou falsification des pièces ;
- Du non-respect de 4 critères essentiels sur 6 ;
- De l'absence des fiches techniques ou de prospectus du fabricant des équipements proposés ;
- Du non-respect de l'une des spécifications techniques majeures indiquées dans le Descriptif des fournitures du présent DAO, le cas échéant ;
- Du non-respect de 50 % des spécifications techniques mineures indiquées dans le Descriptif des fournitures du présent DAO ;
- De l'absence de l'agrément du fabricant/éditeur ou de l'autorisation du fournisseur agréé le cas échéant ou absence de l'agrément ou de l'autorisation du fournisseur délivré par un distributeur agréé par le fabricant accompagné de l'agrément dudit distributeur ;
- De l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'Offre financière ;
- De l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des prestations au cours des trois dernières années ;
- De l'absence de la lettre de soumission,
- De l'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
- De l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée.

15.2 Critères essentiels

Les critères essentiels à la qualification des soumissionnaires porteront à titre indicatif sur:

- La présentation de l'offre ;
- Les références du soumissionnaire ;
- Le délai de garantie ;
- Le calendrier de livraison (planning et calendrier de réalisation des services connexes) ;
- La capacité financière ;
- Les preuves d'acceptations des conditions du marché (Le Cahier des Clauses Administratives Particulières (CCAP) et les spécifications techniques paraphés et signés à la dernière page) ;
- le chiffre d'affaires annuel selon le bilan certifié ou la déclaration statistique et fiscale.

16 – ATTRIBUTION

Le Maître d'Ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la « moins-disante ».

17– NOMBRE MAXIMUM DE LOTS (N/A)

18– DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

19 – RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables à la Direction des Approvisionnements et du patrimoine, sous-direction des Approvisionnements, porte 602 du 6^{ème} étage de l'immeuble siège ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>, ou tout autres moyens de communication électronique indiqué par le Maître d'Ouvrage.

<http://www.publiccontracts.cm>, ou tout autres moyens de communication électronique indiqué par le Maître d'Ouvrage.

20 – LUTTE CONTRE LA CORRUPTION ET LES MAUVAISES PRATIQUES

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l'ARMP ou le MO/MOD au numéro 222 234 065.

Yaoundé, le **26 MARS 2026**

Ampliations

- CA/CAMTEL
- MINMAP
- ARMP
- CIPM/CAMTEL
- Intéressés
- Archives.



LE DIRECTEUR GENERAL

*Mme Judith Yah Sunday
épse Achidi*